
Protokół Nr 90/2022 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego, Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej, Turystyki oraz Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 17 października 2022 r. 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołu Komisji z dnia 18.07.2022 r.    

4. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji 

Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego z dnia 7.03.2022 r. 

5. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2022– 2037; 

2) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2022 roku; 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty miejscowej, ustalenia jej stawki, zarządzenia 

poboru w drodze inkasa, określenia terminów płatności  i wysokości wynagrodzenia za inkaso; 

4) wprowadzenia na terenie miasta Gołdap opłaty targowej oraz ustalenia wysokości i sposobu poboru 

opłaty targowej; 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty uzdrowiskowej w miejscowości Gołdap oraz 

określenia wysokości dziennych stawek opłaty uzdrowiskowej; 

6) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

7) zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie Obszaru 

Chronionego Krajobrazu Puszczy Rominckiej; 

8) zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego  w sprawie Parku 

Krajobrazowego Puszczy Rominckiej; 

9)  przyjęcia Programu współpracy Gminy Gołdap z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,  

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2023; 

10) pozbawienia częściowo statusu pomnika przyrody;  
11) przystąpienia do opracowania Projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną  

i paliwa gazowe dla Gminy Gołdap na lata 2023-2038. 

6. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Pan Zdzisław Janczuk. 

Powitał członków komisji, pracowników Urzędu oraz media.  

 

Do pkt 2  

 Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk przedstawił porządek posiedzenia. 

 Do porządku uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 3 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zapytał członków komisji czy mają uwagi  

do przesłanego protokołu Komisji z dnia 18.07.2022 r.  

Do protokołu uwag nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Komisji   

z dnia 18.07.2022 r.   

Komisje w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęły protokół Komisji z dnia 18.07.2022 r.   

 

Do pkt 4 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zapytał członków komisji czy mają uwagi  

do przesłanego protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji 

Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego z dnia 7.03.2022 r.  

Do protokołu uwag nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Komisji   

z dnia 7.03.2022 r.   



Komisje w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęły protokół Komisji z dnia 7.03.2022 r.   

 

Do pkt 5 

1) i 2) 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zwrócił się do Skarbnik Gminy Pani Edyty Białek  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap  

na lata 2022– 2037 oraz projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap  

w 2022 roku. 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że proponuje się zmiany w planie dochodów:  

W rozdziale 01095 „Pozostała działalność” zwiększa się plan dochodów o kwotę 519 962,54 zł na podstawie 

decyzji Wojewody Warmińsko-Mazurskiego z przeznaczeniem na wypłatę zwrotu części podatku akcyzowego 

zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej przez producentów rolnych oraz 

na pokrycie kosztów postępowania w sprawie jego zwrotu. W rozdziale 75023 „Urzędy Gmin” na wniosek 

Kierownika Wydziału WA zwiększa się plan dochodów o kwotę 1 195,50 zł – są to środki otrzymane w ramach 

zawartego porozumienia w sprawie organizacji praktyk w ramach projektu pilotażowego „Mam wybór- kurs 

na przyszłość”. W rozdziale 75621 „Udział gmin w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa” na 

podstawie informacji Ministra Finansów zwiększa się plan dochodów o łączna kwotę 2 888 418,57 zł – są to 

środki stanowiące dodatkowy dochód na rok 2022 z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od 

osób fizycznych na podstawie zmiany ustawy  

o dochodach jst. W rozdziale 85415„Pomoc materialna dla uczniów o charakterze socjalnym” zwiększa się 

plan dochodów o kwotę 400,00 zł w związku ze zwrotem nienależne pobranych świadczeń z lat ubiegłych. W 

rozdziale 90026 „Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami” zwiększa się plan dochodów  

o kwotę 4 794,30 zł – są to środki wynikające z wpłat mieszkańców w celu realizacji przedsięwzięcia 

pn,:”Demontaż, zbieranie , transport i unieszkodliwianie azbestu z terenu Gminy Gołdap”. W rozdziale 92195 

„Pozostała działalność”, w rozdziale 92601 „Obiekty sportowe” na wniosek Dyrektora Ośrodka Sportu i 

Rekreacji w Gołdapi zwiększa się plan dochodów łącznie o kwotę 160 223,23 zł- urealnienie planowanych do 

wykonania dochodów. Plan dochodów zwiększa się per saldo o kwotę 3 574 994,14 zł. Proponuje się zmiany 

w planie wydatków:  W rozdziale 01095 „Pozostała działalność” zwiększa się plan wydatków o kwotę 519 

962,54 zł na podstawie decyzji Wojewody Warmińsko-Mazurskiego  

z przeznaczeniem na wypłatę zwrotu części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 

wykorzystywanego do produkcji rolnej przez producentów rolnych oraz na pokrycie kosztów postępowania w 

sprawie jego zwrotu. W rozdziale 60016 „Drogi publiczne gminne”, w rozdziale 90015 "Oświetlenie ulic, 

placów i dróg", w rozdziale 70005 "Gospodarka gruntami i nieruchomościami", w rozdziale 75095 '"Pozostała 

działalność" w rozdziale 92695 "Pozostała działalność" na wniosek Kierownika Wydziału  

WIK dokonuje się przesunięcia między §§ i rozdziałami dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb 

jednostek pomocniczych: 

- 10 290,00 zł - Sołectwo Kozaki; 

- 2 767,12 zł - Sołectwo Zatyki; 

- 1 500,00 zł - Sołectwo Konikowo; 

- 3 498,30 zł- Sołectwo Niedrzwica; 

- 2 135,54 zł- Sołectwo Dunajek; 

- 4 305,43 zł - Sołectwo Grabowo. 

W rozdziale 75023„Administracja publiczne”, w rozdziale75412 "Ochotnicze straże pożarne na wniosek 

Kierownika wydziału WA dokonuje się następujących zmian: 

- 75023 – zwiększa się łącznie plan wydatków o kwotę 144 511,00 zł w tym: na energię 80 000,00 zł,  

160 000,00 zł na bieżące usługi (wzrost cen za bieżące usługi w Urzędzie Miejskim w Gołdapi). Źródłem 

pokrycia są środki z tego samego rozdziału z w kwocie 95 489,00 zł pozostałe środki to zwiększenie dochodów 

z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych na podstawie zmiany ustawy o 

dochodach jst. 

- 75412 – zwiększa się plan wydatków o kwotę 77 600,00 zł z przeznaczeniem na ekwiwalenty dla OSP, 

szkolenia, oraz wzrost cen za paliwo oraz usługi. Źródłem pokrycia są środki z tego samego rozdziału  

w wysokości 13 000,00 zł pozostałe środki to zwiększenie dochodów z tytułu udziału we wpływach  

z podatku dochodowego od osób fizycznych na podstawie zmiany ustawy o dochodach jst. Dodatkowo  

na wniosek Kierownika zwiększa się plan wydatków o kwotę 20 000,00 zł na zadaniu inwestycyjnym  

pn.:” Zakup serwera na potrzeby Urzędu Miejskiego w Gołdapi”. Źródłem pokrycia są środki ze zwiększenia 

dochodów z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych na podstawie zmiany 

ustawy o dochodach jst. W rozdziale 75023 „Urzędy Gmin” na wniosek Kierownika Wydziału WA zwiększa 

się plan wydatków o kwotę 1 195,50 zł – są to środki otrzymane w ramach zawartego porozumienia  

w sprawie organizacji praktyk w ramach projektu pilotażowego „Mam wybór- kurs na przyszłość”.  



W rozdziale 85415„Pomoc materialna dla uczniów o charakterze socjalnym” zwiększa się plan wydatków  

o kwotę 400,00 zł w związku ze zwrotem nienależne pobranych świadczeń z lat ubiegłych. W rozdziale 90026 

„Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami” zwiększa się plan wydatków o kwotę  

4 794,30 zł – są to środki wynikające z wpłat mieszkańców w celu realizacji przedsięwzięcia pn,:”Demontaż, 

zbieranie , transport i unieszkodliwianie azbestu z terenu Gminy Gołdap”. W rozdziale 75416 „Straż gminna” 

zwiększa się plan wydatków o kwotę 44 700,00 zł – są to środki brakujące do końca roku przeznaczone na 

wynagrodzenia pracowników. Źródłem pokrycia są środki z rozdziału 75023 z § 4110.  

W rozdziale 75702 „Obsługa papierów wartościowych, kredytów i pożyczek oraz innych zobowiązań  

jst zaliczanych do tytułu dłużnego” zwiększa się plan wydatków o kwotę 1 000 000,00 zł – zwiększenie wynika 

ze wzrosty obsługi długu kredytów i wyemitowanych obligacji (jest to szacunek na podstawie 

harmonogramów spłaty odsetek). Źródłem pokrycia są środki ze zwiększenia dochodów z tytułu udziału  

we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych na podstawie zmiany ustawy o dochodach  

jst. W rozdziale 80101 „Szkoły Podstawowe”, w rozdziale 80103 „Oddziały przedszkolne w szkołach 

podstawowych”, w rozdziale 80195 „Pozostała działalność”, w rozdziale 80106 „Inne formy wychowania 

przedszkolnego”, w rozdziale 80104 "Przedszkola", w rozdziale 80149 "Realizacja zadań wymagających 

stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych 

w szkołach podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego", w rozdziale 80150 " Realizacja 

zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci  

i młodzieży w szkołach podstawowych", w rozdziale 85404 "Wczesne wspomaganie rozwoju dziecka"  

na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 2 w Gołdapi, Dyrektora Szkoły Podstawowej  

Nr 3 w Gołdapi, Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 5 w Gołdapi, Dyrektora Przedszkola Samorządowego  

Nr 1, Dyrektora Szkoły Podstawowej w Pogorzeli, , w Gołdapi dokonuje się następujących zmian: 

- Szkoła Podstawowa Nr 5 w Gołdapi – zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 170 000,00 zł – kwota 

stanowi zwiększenie w planie wydatków na wypłatę wynagrodzeń oraz zadania bieżące; 

- Szkoła Podstawowa Nr 3 w Gołdapi – zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 275 100,00 - zwiększenie 

w planie wydatków na wypłatę wynagrodzeń oraz zadania bieżące; 

- Przedszkole Samorządowe Nr 1 w Gołdapi – zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 103 700,00 - 

zwiększenie w planie wydatków na wypłatę wynagrodzeń oraz zadania bieżące; 

- Szkoła Podstawowa Nr 2 w Gołdapi –zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 245 100,00 zł – 

zwiększenie w planie wydatków na wypłatę wynagrodzeń oraz zadania bieżące; 

- Szkoła Podstawowa Nr 1 w Gołdapi –zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 258 057,41 zł – 

zwiększenie w planie wydatków na wypłatę wynagrodzeń oraz zadania bieżące; 

- Szkoła Podstawowa w Pogorzeli –zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 90 000, - zwiększenie  

w planie wydatków na wypłatę wynagrodzeń oraz zadania bieżące; Źródłem pokrycia są środki  

ze zwiększenia dochodów z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych  

na podstawie zmiany ustawy o dochodach jst. Dodatkowo dokonuje się przesunięcia między dotacjami  

na poszczególne przedszkola oraz szkoły niepubliczne w wysokości łącznie 354 200,00 zł urealniając plany 

na poszczególne placówki. W rozdziale 80195 „Pozostała działalność” zwiększa się plan wydatków  

na przedsięwzięciu pn.: „ Cyfrowa gmina – wsparcie dzieci z rodzin pegeerowskich w rozwoju cyfrowym – 

„Granty PPGR” w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 w wysokości  

97 312,90 zł – jest to kwota wynikająca z przetargu na realizację tego zadania. Źródłem pokrycia są środki  

z rozdziału 85149 w wysokości 20 000,00 zł , środki w wysokości 8 973,66 zł z zakończonego zadania 

inwestycyjnego pn.:” Przebudowa ulicy Różanej”, środki w wysokości 35 575,67 zł z zakończonego zadania 

inwestycyjnego pn.: „Budowa placu zabaw przy SP 5”. Pozostała kwota to środki z tytułu zwiększenia 

dochodów z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych na podstawie zmiany 

ustawy o dochodach jst. W rozdziale 85203 „Ośrodki wsparcia” na wniosek Dyrektora Środowiskowego 

Domu Samopomocy Społecznej w Gołdapi „Słoneczny Dom” dokonuje się przesunięcia między § o kwotę 26 

886,11 zł urealniając plan do rzeczywistych potrzeb jednostki. W rozdziale 92109 „Domy i ośrodki kultury, 

świetlice i kluby” , w rozdziale 92601 „Obiekty sportowe”, w rozdziale 92604 „Instytucje kultury fizycznej” 

na wniosek Dyrektora Ośrodka Sportu i Rekreacji zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 182 723,50 zł 

z przeznaczeniem na realizację bieżących zadań. Zwiększenie wynika z wzrostu cen za towary usługi (energia 

elektryczna, energia cieplna itp.). Źródłem pokrycia są środki z uzyskanych dochodów  

w kwocie 160 223,23 pozostała kwota to środki z tytułu zwiększenia dochodów z tytułu udziału  

we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych na podstawie zmiany ustawy o dochodach  

jst. W rozdziale 85205 „Zadania w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie” , w rozdziale 85215 

„Dodatki mieszkaniowe”, w rozdziale 85219 „Ośrodki pomocy społecznej” , w rozdziale 85228 „Usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze” w rozdziale 85295 „Pozostała działalność” na wniosek 

Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 64 000,00 zł  

z przeznaczeniem na wypłatę świadczeń w postaci dodatków mieszkaniowych ( zwiększyła się ilość osób oraz 



wzrost inflacji). Źródłem pokrycia są środki z tytułu zwiększenia dochodów z tytułu udziału  

we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych na podstawie zmiany ustawy o dochodach  

jst. Plan wydatków zwiększa się per saldo o kwotę 3 574 994,14 zł. Plan dochodów po zmianach wynosi  

128 490 673,50 zł. Plan wydatków po zmianach wynosi 141 992 805,19 zł. Deficyt budżetu po zmianach 

wynosi 13.502.131,69 zł. Przychody budżetu po zmianach wynoszą 16.942.671,09 zł. Rozchody budżetu 

wynoszą 3.440.539,40 zł. 

 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pani Janina Pietrewicz zapytała, czy w rozdziale 

80101 Szkoła Podstawowa w Grabowie nie zgłosiła żadnych potrzeb. 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że wniosek od danej szkoły nie został złożony. 

Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy w ramach cyfryzacji był zakupiony serwer. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto zwrócił się o złożenie zapytania na piśmie. 

Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy wydział finansowy uzgadnia z wydziałem WIK wydatki 

związane z budową Zakładu Przyrodoleczniczego. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że wydziały urzędu współpracują ze sobą. 

Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, jakie kwoty będą przeznaczone na kontynuację budowy Zakładu 

Przyrodoleczniczego. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, by radny doprecyzował pytanie i złożył je na piśmie.  

Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, jakie są roczne kwoty utrzymania kredytów i obligacji. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, by radny złożył zapytanie na piśmie. Dodał,  

że gmina spłaciła zadłużenie  w wysokości 20 000 000,00 zł z poprzednich kadencji. 

Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy szkoła podstawowa w Pogorzeli również nie złożyła żadnego 

wniosku. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, by radny zapoznał się z przesłanymi dokumentami, jak 

również informacją przedstawioną przez Panią Skarbnik. 

Radny Pan Andrzej Tobolski odpowiedział, że od 8 lat nie otrzymał żadnych materiałów. Zapytał,  

czy regularnie wypłacane są dodatki motywacyjne nauczycielom.  

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że radny powinien wiedzieć kto odpowiada  

za dodatki motywacyjne.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2022– 2037.  

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2022 roku. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

3) 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zwrócił się do Skarbnik Gminy Pani Edyty Białek  

o przedstawienie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty miejscowej, 

ustalenia jej stawki, zarządzenia poboru w drodze inkasa, określenia terminów płatności  i wysokości 

wynagrodzenia za inkaso. 

 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że konieczność podjęcia niniejszej uchwały wynika  

z ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r.  o podatkach i opłatach lokalnych. W projekcie przedkładanej uchwały 

proponuje się ustalenie nowych stawek opłaty miejscowej, które zgodnie z Obwieszczeniem Ministra 

Finansów z dnia 28 lipca 2022 roku  w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych 

na rok 2023 stawka opłaty miejscowej nie może przekroczyć 2,80 zł dziennie.(było 2,50 zł) 



 

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto zwrócił się do radnego Andrzeja Tobolskiego, by nie kłamał, gdyż 

materiały na dzisiejszą Komisję otrzymał poprzez e-mail.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca 

uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty miejscowej, ustalenia jej stawki, zarządzenia poboru w drodze 

inkasa, określenia terminów płatności  i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

Członek Komisji Pani Monika Wałejko dołączyła do spotkania – godz. 10:43 

 

4) 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zwrócił się do Skarbnik Gminy Pani Edyty Białek  

o przedstawienie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Gołdap 

opłaty targowej oraz ustalenia wysokości i sposobu poboru opłaty targowej. 

 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że proponuje się dzienną stawkę opłaty targowej  

w wysokości 22,00 zł, z zastrzeżeniem ust. 2., tj. ustala się dzienną stawkę opłaty targowej przy sprzedaży 

obnośnej z ręki, kosza, skrzynki i innych niewymienionych w wysokości 6,00 zł. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia na terenie miasta Gołdap opłaty targowej oraz ustalenia wysokości i sposobu poboru opłaty 

targowej. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

5) 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zwrócił się do Skarbnik Gminy Pani Edyty Białek  

o przedstawienie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty uzdrowiskowej  

w miejscowości Gołdap oraz określenia wysokości dziennych stawek opłaty uzdrowiskowej. 

 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że w projekcie przedkładanej uchwały proponuje  

się ustalenie nowych stawek opłaty uzdrowiskowej, które zgodnie z Obwieszczeniem Ministra Finansów  

z dnia 28 lipca 2022 roku  w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 

2023 stawka opłaty uzdrowiskowej nie może przekroczyć 5,40 zł dziennie. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca 

uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty uzdrowiskowej w miejscowości Gołdap oraz określenia wysokości 

dziennych stawek opłaty uzdrowiskowej. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

 

 

6)  



Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zwrócił się do Skarbnik Gminy Pani Edyty Białek  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że stawki kwotowe podatku od nieruchomości nie mogą 

przekroczyć maksymalnych stawek ustalonych dla poszczególnych przedmiotów opodatkowania. Górne 

granice stawek kwotowych określa minister właściwy do spraw finansów publicznych w drodze 

obwieszczenia. Stawki te ulegają corocznie zmianie na następny rok podatkowy w stopniu odpowiadającym 

wskaźnikowi cen towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego półrocza roku, w którym stawki 

ulegają zmianie, w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego. Na podstawie komunikatu Prezesa 

GUS z 15 lipca 2022 roku w sprawie wskaźnika cen towarów i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2022 r. 

wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2022 r. w stosunku do I półrocza 2021 r. wyniósł 

111,8 (wzrost cen o 11,8 %). 1) od budynków lub ich części:  

a) mieszkalnych – 1,00 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; (było 0,89) 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części 

zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 28,78 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; (było 25,74) 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym 

– 13,47 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; (było 12,04 zł) 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej, 

zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 5,87 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; (było 5,25 zł) 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez 

organizacje pożytku publicznego – 9,71 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej. (było 8,68 zł) 

2) od budowli – 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3 – 7 ustawy z dnia  

12 stycznia 1991 roku o podatkach i opłatach lokalnych;  

3) od gruntów:  

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób zakwalifikowania  

w ewidencji gruntów i budynków – 1,16 zł od 1m2 powierzchni; (było 1,03 zł) 

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi jezior i zbiorników 

sztucznych – 5,79 zł od 1 ha powierzchni; (było 5,17 zł) 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez 

organizacje pożytku publicznego – 0,61 zł od 1 m2 powierzchni. (było 0,54 zł) 

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 października  

2015 r. o rewitalizacji (Dz. U. z 2018 poz. 1398) i położonych na terenach, dla których miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo 

zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia  

w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy 

zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 3,81 zł od 1 m2 powierzchni. 

 

Członek Komisji Pani Monika Wałejko powiedziała, że lepiej zrezygnować z niektórych imprez  

ale pozostać przy stawkach z zeszłego roku. 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że z części imprez gmina rezygnuje a podatek  

to główny dochód gminy.  

 Radny Pan Andrzej Tobolski poparł wypowiedź radnej Moniki Wałejko. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca 

uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za, 1 wstrzymujący 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 wstrzymujący 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 2 za, 3 wstrzymujące się 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3za, 2 wstrzymujące się 

 

7) 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zwrócił się do Kierownik Wydziału GPO Pani Beaty 

Kołakowskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Puszczy Rominckiej. 

 

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska powiedziała, że ze względu na zmianę przepisów 

ustawy o ochronie przyrody na skutek wejścia w życie ustawy z dnia 24 kwietnia 2015 r. o zmianie niektórych 

ustaw w związku ze wzmocnieniem narzędzi ochrony krajobrazu, konieczne było dostosowanie do tych zmian 



zapisów Rozporządzenia Nr 30 Wojewody Warmińsko-Mazurskiego z dnia 23 kwietnia  

2008 r. w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Puszczy Rominckiej. Opiniowany projekt uchwały bazuje 

na treści wspomnianego Rozporządzenia aktualizując je o zapisy wynikające z obecnego brzmienia ustawy o 

ochronie przyrody. Projekt opiniowanej uchwały Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie 

OChK Puszczy Rominckiej zawiera również dodatkowe zapisy stanowiące o nowych odstępstwach od 

zakazów obowiązujących na jego terenie umożliwiających m.in.: 

- budowanie ścieżek rowerowych, ciągów pieszych oraz związanych z nimi: infrastruktury technicznej  

i obiektów małej architektury służących utrzymaniu porządku, 

- zagospodarowanie terenów zieleni w granicach administracyjnych miast, 

- likwidację zadrzewień śródpolnych, przydrożnych i nadwodnych, na potrzeby wykonalności decyzji  

o warunkach zabudowy oraz ujętych w miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie Obszaru 

Chronionego Krajobrazu Puszczy Rominckiej. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

8) 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zwrócił się do Kierownik Wydziału GPO Pani Beaty 

Kołakowskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie Parku Krajobrazowego Puszczy Rominckiej. 

 

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska powiedziała, że Ze względu na zmianę przepisów 

ustawy o ochronie przyrody na skutek wejścia w życie ustawy z dnia 24 kwietnia 2015 r. o zmianie niektórych 

ustaw w związku ze wzmocnieniem narzędzi ochrony krajobrazu, konieczne było dostosowanie do tych zmian 

zapisów Rozporządzenia Nr 35 Wojewody Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 września  

2005 r. w sprawie Parku Krajobrazowego Puszczy Rominckiej. Opiniowany projekt uchwały bazuje na treści 

wspomnianego Rozporządzenia aktualizując je o zapisy wynikające z obecnego brzmienia ustawy o ochronie 

przyrody. Opiniowany projekt uchwały wprowadza dodatkowo zapis związany z zakazem chowu i hodowli 

zwierząt metodą bezściółkową. Zgodnie z zapisami Planu Ochrony Parku Krajobrazowego Puszczy 

Rominckiej, na terenie Parku preferowane są proekologiczne formy gospodarki rolnej. Jak wynika  

z uzasadnienia projektu omawianej i opiniowanej uchwały Sejmiku, chów i hodowla zwierząt metodą 

bezściółkową należą do najbardziej niekorzystnych metod z punktu widzenia ochrony środowiska. Metoda 

odznacza się wysoką emisją szkodliwych gazów a powstająca w tym systemie gnojowica to nawóz wysoce 

skoncentrowany, o wysokiej zawartości składników mineralnych i zanieczyszczony mikrobiologicznie. Chów 

i hodowla zwierząt metodą bezściółkową stwarza poważne zagrożenia dla środowiska, dlatego metoda ta nie 

powinna być stosowana na cennym przyrodniczo obszarze jakim jest teren Parku Krajobrazowego Puszczy 

Rominckiej. Dodatkowo uznano za konieczne wyznaczenie granic Parku zgodnie z obowiązującymi 

standardami. W tym celu przyjęto, że na potrzeby doprecyzowania i jednoznacznego wyznaczenia zasięgu 

Parku i jego otuliny granice będą prowadzone w miarę możliwości wzdłuż granic działek lub użytków 

ewidencyjnych z uwzględnieniem aktualnych na dzień ich wyznaczenia granic właściwych miejscowo gmin i 

oddziałów leśnych. Po dokonaniu uszczegółowienia granic Parku i jego otuliny zmianie uległa  

ich powierzchnia. Jednakże jak wynika z uzasadnienia ww. projektu uchwały Sejmiku Woj. Warmińsko-

Mazurskiego, różnica ta jest wynikiem uszczegółowienia przebiegu granic Parku, a nie samej zmiany  

tego przebiegu.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie Parku 

Krajobrazowego Puszczy Rominckiej. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 



9) 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zwrócił się do Kierownik Wydziału WKS Pani Justyny 

Charkiewicz o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Gołdap  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

Kierownik Wydziału WKS Pani Justyna Charkiewicz powiedziała, że program współpracy na 2023 rok 

stanowi dokument określający w perspektywie rocznej: cele, zasady, przedmiot i formy współpracy, a także 

priorytetowe zadania publiczne realizowane w ramach współpracy Gminy Gołdap z organizacjami 

pozarządowymi. Zgodnie z zapisem art. 5 a ust. 1 w/w ustawy, organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego uchwala roczny program współpracy po konsultacjach z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, wymienionym w art. 3 ust. 3 ustawy. Konsultacje Programu współpracy na 2023 rok 

przeprowadzone zostały zgodnie z uchwałą nr II/6/10 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 6 grudnia 2010 r.  

w sprawie określenia sposobu konsultowania z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji. 

Gmina Gołdap konsekwentnie od lat rozwija współpracę z sektorem pozarządowym.  

Rada Miejska w Gołdapi przyjmując niniejszy dokument, deklaruje wolę kontynuowania współpracy  

z organizacjami pozarządowymi na rzecz budowania społeczeństwa obywatelskiego.  

 

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że 185 000,00 zł przeznaczone dla Pana Piotra i jego żony  

w CIT jest nie do końca właściwie. Nie widać korzyści płynących z CIT, nie widać by przysparzało turystów.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że prezes bardzo dobrze prowadzi fundację co widać 

po przyznawanych nagrodach, wyróżnieniach. 

Radny Pan Andrzej Tobolski wyraził opinię, że burmistrz jeździ codziennie za publiczne pieniądze 

podatników do domu, przez 365 dni, czyli nas podatników okrada. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że ostatnio na jednym z gołdapskich portali radny 

przepraszał i przyznawał się do kłamstwa. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu współpracy Gminy Gołdap z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

10) 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zwrócił się do Kierownika Wydziału WIK Pana Jarosława 

Duchnowskiego o przedstawienie projektu uchwały w sprawie pozbawienia częściowo statusu pomnika 

przyrody. 

 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski powiedział, aktem prawnym, regulującym cele, 

zasady i formy ochrony przyrody w Polsce jest ustawa z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody. Zgodnie 

z art. 44 ust. 4 ww. ustawy zniesienie formy ochrony przyrody następuje w razie utraty wartości 

przyrodniczych, ze względu na które ustanowiono formę przyrody lub w razie konieczności realizacji 

inwestycji celu publicznego lub zapewnienia bezpieczeństwa powszechnego. W październiku 2021 r. została 

przeprowadzona przez firmę Gałązka Małgorzata Anna Hortus Architektura Zieleni i Środowisko ekspertyza 

dendrologiczna drzew gatunku jarząb szwedzki rosnących w parku miejskim przy ul. Kościuszki w Gołdapi 

ustanowionych pomnikami przyrody. Ekspertyza wykazała, iż drzewo posiada widoczny ubytek 

powierzchniowy od podstawy do wysokości 80 cm, komin - 30% obwodu- osłuchowo pustka, posusz  

w koronie: 40%, na martwych konarach widoczne owocniki grzybów, drzewo zamiera, ze względu  

na sąsiedztwo placu zabaw drzewo kwalifikuje się do wycinki. Drzewo zostało objęte ochroną na mocy 

rozporządzenia nr 32/96 Wojewody Suwalskiego z dnia 26 czerwca 1996 r. w sprawie uznania za pomniki 

przyrody tworów przyrody i ich skupień. Zniesienie częściowe statusu pomnika przyrody następuje z uwagi 

na konieczność zapewnienia bezpieczeństwa powszechnego, gdyż zły stan zdrowotny drzewa powoduje 

zagrożenie dla bezpieczeństwa ludzi i mienia, w szczególności dla użytkowników drogi wewnętrznej, 

osiedlowego parku i placu zabaw. 



 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

pozbawienia częściowo statusu pomnika przyrody. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

11) 
Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zwrócił się do Kierownika Wydziału WIK Pana Jarosława 

Duchnowskiego o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Projektu założeń 

do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Gołdap na lata 2023-2038. 

 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski powiedział, że zgodnie z ustawą Prawo energetyczne, 

gmina jako jednostka samorządowa zobowiązana jest do sporządzenia Projektu założeń  

do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla obszaru gminy,  

co najmniej na okres 15 lat oraz sporządzenia jego aktualizacji co najmniej raz na 3 lata. Projekt założeń 

powinien określać: 

1) ocenę stanu aktualnego i przewidywanych zmian zapotrzebowania na ciepło, energię elektryczną i paliwa 

gazowe; 

2) przedsięwzięcia racjonalizujące użytkowanie ciepła, energii elektrycznej i paliw gazowych; 

3) możliwości wykorzystania istniejących nadwyżek i lokalnych zasobów paliw i energii, z uwzględnieniem 

energii elektrycznej i ciepła wytwarzanych w instalacjach odnawialnego źródła energii, energii elektrycznej             

i ciepła użytkowego wytwarzanych w kogeneracji oraz zagospodarowania ciepła odpadowego z instalacji 

przemysłowych; 

3a) możliwości stosowania środków poprawy efektywności energetycznej w rozumieniu art. 6 ust. 2 ustawy            

z dnia 20 maja 2016 r. o efektywności energetycznej; 

4) zakres współpracy z innymi gminami. 

Projekt założeń podlega procesowi opiniowania przez samorząd województwa w zakresie koordynacji 

współpracy z innymi gminami oraz w zakresie zgodności z polityką energetyczną państwa. W celu 

zapewnienia udziału społeczeństwa w opracowaniu dokumentu, projekt podlegać będzie wyłożeniu  

do publicznego wglądu na okres 21 dni, powiadamiając o tym w sposób zwyczajowo przyjęty.  

Treść projektu założeń do Planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe uchwala Rada 

Miejska wraz z rozpatrzeniem wniosków, zastrzeżeń i uwag zgłoszonych w czasie publicznego wyłożenia 

dokumentu.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do opracowania Projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 

gazowe dla Gminy Gołdap na lata 2023-2038. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

Do pkt 6 

Radny Pan Andrzej Tobolski odczytał wniosek w sprawie wykonania inwentaryzacji infrastruktury cieplnej 

oraz ciepłownictwa. Zwrócił się o informację na następną sesje w sprawie drzew na promenadzie.  

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pani Janina Pietrewicz zwróciła  

się o zdemontowanie uszkodzonych witaczy.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto zwrócił się do kierownika wydziału WIK, by zajął się demontażem 

witaczy bądź zorientował się ile będzie kosztowała ich naprawa.  

Wiceprzewodniczący Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pan Marian Chmielewski zapytał, czemu  

na cmentarzu w Grabowie została zamontowana 1 lampa solarna pomimo, iż była mowa o dwóch. 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski odpowiedział, że w wyniku przetargu na zakup lamp 

solarnych w ramach funduszy sołeckich zaistniała potrzeba dołożenia środków i na dzień dzisiejszy została 

zamontowana tylko jedna lampa solarna. 



 Wiceprzewodniczący Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pan Marian Chmielewski zapytał, w jakim 

celu została postawiona lampa przy blokach w Grabowie przy „chlewikach”, gdyż jest tam oświetlenie 

sieciowe zamiast postawić ją na cmentarzu. 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski odpowiedział, że lampa przy budynkach 

gospodarczych była postawiona we wskazanym miejscu w ramach funduszu sołeckiego. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Pani Zofia 

Syperek powiedział, że jedna lampa zamontowania na cmentarzu zdaniem mieszkańców nie spełnia swojej 

roli.  Dodała, że na promenadzie zostało połamanych 13 brzóz.  

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że mieszkańcy mówili mu, że na cmentarzu w Grabowie znajduje 

się wyschnięte drzewo, które zagraża bezpieczeństwu ludzi. Zwrócił się o wycięcie go. Zwrócił się również o 

przedstawienie informacji na temat funduszu sołectwa Babki.  

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pani Janina Pietrewicz powiedziała, by usunąć 

zakrzaczenia z obwodnicy zjeżdżając z Konikowa ze względu na bardzo słabą widoczność. 

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz zapytał, czy ze względu na rozbudowę ul. Bocznej będą 

powstawać tam nowe osiedla bądź nowe nazwy ulic. Kurierzy oraz goście mają problem z dotarciem pod 

wskazany adres ze względu na rozsypaną numerację.  

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska odpowiedziała, że w budżecie nie została zaplanowana 

zmiana planu przestrzennego dla ul. Bocznej. Nadanie nazwy ulicom niekonieczne jest  

z opracowaniem planu. Kwestia powstawania tam zabudowy nie jest oczywista. Przy ul. Bocznej  

są zróżnicowane ciągi komunikacyjne. Duże działki dzielą się na kilka mniejszych i dzielą się na mniejsze 

drogi dojazdowe stanowiące współwłasność osób tam mieszkających. Dlatego powstają numery łamane przez 

litery. Odnośnie ul. Wojska Polskiego nadawanie numerów związane jest z granicami miejscowości  

i obrębem geodezyjnym.  

Zastępca Burmistrza Pani Joanna Łabanowska poinformowała, że wpłynęło pismo od Pana Andrysiewicza 

dotyczące sytuacji ciepłowniczej. Wg przesłanej informacji nie występują żadne przeszkody w dostawie 

paliwa ale może się okazać, że spółka straci płynność finansową, gdyż dostawcy chcą z góry zapłatę za 

dostawę. Przedsiębiorca stara się o kredyt i zwraca się o poręcznie ze strony gminy/rady miejskiej. Zwróciła 

się do radnych o zastanowienie się nad tą kwestią. 

 

 

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

 

       Protokołowała               Przewodnicząca Komisji 

     Katarzyna Krusznis                      Janina Pietrewicz 


